
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 16. června 2025 
 
Přítomni: 
Mgr. Milan Durňak, Ph.D.; Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D.; Mgr. Kateřina Korábková, Ph.D.; Ing. 
Veronika Kovářová; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel 
Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; PhDr. Vítězslav Prchal, Ph.D.; Mgr. Olga 
Roebuck, Ph.D., M.Litt.; Naděžda Tichá; Mgr. et Mgr. František Válek, Ph.D.; prof. PhDr. Petr 
Vorel, CSc. 
 
Omluvena: Mgr. Anna Zouhar Adamčiková 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Děkan Kubeš přivítal na zasedání nového člena kolegia, nedávno zvoleného předsedu 
Akademického senátu FF UPCE dr. Vítězslava Prchala. 
 
1/2 Na schůzkách s katedrami na začátku června a na akademické obci 9. 6. byl představen 
a diskutován návrh na odměňování AP za pedagogickou činnost. V pilotní fázi bude proveden 
pokynem děkana a bude zatím platit od července 2025 do června 2026. Už na podzim 2025 
k němu ale proběhne další diskuse s cílem upřesnit legislativu a vtělit tento pokyn do nějaké 
dlouhodoběji platné směrnice. Podrobnosti viz proděkan Válek níže. 
 
2. Informace proděkana Válka 
 
2/1 Systém odměňování AP za pedagogickou činnost 

- Proděkan Válek poděkoval za zpětnou vazbu od VK k pracovní verzi pokynu a za 
doplnění a opravu údajů pro výpočet odměn. 

- Představen připravovaný pokyn – odměňování v něm založeno na čtyřech kritériích: 
o počet hodin výuky 
o počet Zk a Zp 
o počet vedených obhájených BP a DP 
o počet oponovaných obhájených BP a DP 

- Příplatky, na které je uvolněno 1,4 mil. Kč na 12 měsíců, v tomto nastavení vycházejí 
v rozmezí cca od 0 do 3300,- Kč. 22 AP nedosáhne na příplatek vůbec a 20 AP obdrží 
minimum.  

- Nastavení koresponduje s počty studentů na pracovištích, takže většina odměn bude 
putovat k AP na pracovištích s velkým počtem studentů na jednoho AP, protože jsou 
prokazatelně nejvíce zatíženi pedagogickou činností. 

- Bylo upozorněno na komplikace se získáváním relevantních dat (zejména počty hodin 
výuky a počty zkoušek). Dílčí problémy byly řešeny díky spolupráci s VK. 

 
V diskusi požádal prof. Vorel o zodpovězení dotazů, které předem zaslal e-mailem 
proděkanovi a děkanovi. 

1. AP si neurčují kolik budou učit, je to v kompetenci VK; mnohdy vyšší výuková zátěž 
kompenzuje např. nedostatečný vědecký výkon. Je problematické odměňovat něco, 
nad čím AP nemají přímou kontrolu a co nemohou přímo ovlivnit. 

2. Bylo by vhodné odlišovat Bc. a NMgr. úroveň kurzů a kvalifikačních prací. Kromě 
zohlednění náročnosti výuky a vedení je zde otázka, zda toto neznevýhodňuje 
vyučující působící na vyšších stupních studia, kde je menší počet studentů. Je zde také 
riziko preference výuky na Bc. úrovni a postupné snižování kvality NMgr. studia. 

3. Uvolněná částka je pro pilotní (a nedostatečně prodiskutované) nasazení příliš vysoká. 
 



K těmto podnětů lze přidat také komentáře Dr. Pacovské tlumočené z e-mailu: riziko 
vypisování volitelných masových kurzů s jednoduchým atestem; rozdíl mezi Bc. a NMgr. 
výukou; ohodnocení doktorských studií.  
 
V rámci diskuse byl pohled vedení takový, že tyto podněty bereme v potaz a vážně, nicméně 
žádný z nich není natolik závažný, aby bránil pilotnímu spuštění. Ocenění pedagogické 
činnosti je vnímáno jako důležitý krok, který byl mimo jiné vytýkán i v hodnocení MEP a který 
zohledňuje významný podíl A+K v rozpočtu FF a důležitost výuky pro fungování fakulty. Výtky 
jsou zajisté relevantní, ale lze je nahlížet i z opačných perspektiv. Z kateder nejvíce zatížených 
výukou zní, že VK nemají téměř žádný manévrovací prostor pro kompenzaci vědecké činnosti 
– všichni učí na hraně svých možností a není to důsledek špatné vědecké praxe, ale počtu 
studujících na AP. Naopak, nadměrná výuková zátěž může mít na vědecké výsledky negativní 
dopad. V případě Bc. a NMgr. úrovní chce vedení nyní jít spíše cestou jednoduššího systému 
namísto větvení parametrů. Navíc nepanuje shoda na rozdílu v náročnosti výuky v těchto 
stupních. Celková rozpuštěná částka na tyto příplatky se pak vedení nezdá tak vysoká – 
naopak menší částka by se na odměnách prakticky neprojevila a dopad pilotáže by tak byl 
mizivý. Vzhledem k velikosti odměn také nevnímáme závažně riziko, že by se nyní uměle začal 
zvyšovat počet kurzů. Naopak, pokud dokážou AP přijít s kurzy, které osloví velkou základnu 
studujících (ideálně napříč fakultami), oceníme to, zatím se nám v tomto ohledu příliš nedaří. 
Doktorská studia jsou nyní oceňována samostatně, v rámci další diskuse lze uvažovat 
o sloučení do směrnice hodnocení akademických pracovníků. Z diskuse vyplynulo, že VK se 
záměrem upravit odměňování AP souhlasí, byť širší diskuse bude nutná. V průběhu podzimu 
2025 bude nad systémem odměňování za pedagogickou činnost vedena hlubší diskuse, do 
které budou zahrnuty i připomínky zmíněné výše. Např. Dr. Krása navrhuje přidat složku, 
kterou by rozděloval vedoucí katedry/ústavu a která by mohla postihnout např. kvalitativní 
rozměr. 
 
2/2 Během září se uskuteční tři školení na modernizaci výukových metod – 1) AI ve výuce 
(pondělí 29. 9.), 2) tvorba kurzů v MOODLu (termín bude upřesněn), 3) používání virtuální 
reality (termín bude upřesněn). Od léta bude spuštěn celouniverzitní portál edu.upce.cz, 
nahrazující v této oblasti Vemu. Tato školení již poběží přes nový portál. 
 
3. Informace proděkana Hanulíka 
 
3/1 Shrnutí prezentace FF na MEP. Mezinárodní evaluační panel obdržel již na jaře písemnou 
zprávu FF pro Modul 3 stávající metodiky hodnocení vědy. Následně MEP navštívil UPCE ve 
dnech 16. – 17. 6. Zástupci FF (Kubeš, Pacovská, Hanulík) shrnuli základní výsledky fakulty 
v Modulu 3 pro léta 2019-2023 a pak byli dotazováni na posun v otázce hledání možnosti 
spolupráce mezi fakultami, s privátním i veřejným sektorem a navyšování příjmů ze spolupráce 
s externími subjekty. Dále byly vzneseny dotazy, proč dochází k diskrepanci v dosahování 
vědeckých výsledků mezi 5. a 6. vědní oblastí, jakým způsobem FF systémově ošetřuje 
rovnoměrnost distribuce institucionálních příjmů a zda má nástroje i na oceňování 
pedagogické činnosti. Zazněl i dotaz, jakým způsobem jsou získáváni zahraniční AP pro práci 
v rámci Centra pro etiku. V minulém kole hodnocení před pěti lety získala fakulta v Modulu 3 
známku C, výsledky ze stávajícího kola hodnocení budou k dispozici až na podzim, ale vedení 
fakulty věří ve zlepšení této známky, protože v letech 2019-2023 došlo k posunu a zlepšení 
oproti předchozímu období. 
 
3/2 Prezentace potenciálu spolupráce FF s Místními-Akčními-Skupinami. FF reprezentoval 
proděkan na jednání předsednictva regionálních sdružení MAS Pardubického kraje 12. 6. 
Z jednání vyplynul zájem o spolupráci na environmentálně orientovaném výzkumu (Voda 
v pohybu – projekt ve fázi hodnocení) a zařazení MAS do OP JAK Vzdělávání a výchova 
k demokracii. Jako perspektivní se jeví spolupráce v dalších oblastech, je však třeba vzájemně 
sladit potřeby a nasměřovat případnou společnou projektovou aktivitu. V současnosti probíhá 
vzájemná výměna informací, 12. 9. by mělo proběhnout podzimní kolo jednání, jež by namísto 



Chrudimi měla hostit a spolupořádat UPCE (respektive FF UPCE ve spolupráci s CTTZ). 
V. Hanulík požádal VK o součinnost v rovině nastínění průniku možných aktivit. 
 
3/3 Výběrové řízení pro AP a THP na zahraniční výukové a výměnné pobyty v rámci Erasmus+ 
bylo vyhlášeno s univerzitním deadlinem 11. 7., pro FF bude platit jako nejzazší termín dodání 
přihlášek (distribuovány v mailing listu všem AP a THP) V. Hanulíkovi do 10. 7. 12:00. 
 
3/4 Na základě jednání s Centrem pro etiku bude vedení FF pracovat na úpravě směrnice 
upravující podmínky pro tvůrčí volno (Směrnice č. 10/2018). Cílem je mít na podzim připravený 
nástroj, který umožní koordinátorům přípravy excelentních projektových záměrů bezvýhradné 
soustředění na přípravu projektu. Návrh bude představen a diskutován na kolegiu děkana i na 
půdě AS FF UPCE. 
 
4. Informace paní tajemnice 
 
4/1 Připomenuta nutnost zadávat dovolenou před létem. 
 
4/2 Začaly se objevovat případy, kdy jsou cestovní příkazy zadávány v den cesty a schvalují 
se pozdě. To je v rozporu s čl. 3 Směrnice č. 28/2006, dle kterého má být pracovní cesta 
předložena ke schválení vedoucímu minimálně tři dny (u zahraniční cesty sedm dnů) předem. 
Pozdě zadané CP nebudou ze strany správce rozpočtu schvalovány. 
 
4/3 Vědecké balíčky jsou nastaveny. Rozpočty budou nastaveny v tomto týdnu. 
 
4/4 Od 1. 7. 2025 vstupují v platnost nové mzdové tarify. 
 
5. Informace N. Tiché 
 
5/1 Přijímací řízení – elektronický zápis přijatých uchazečů 24. – 26. 6. 2025. 
 
5/2 Ke konci června bude vypsané další kolo přijímacího řízení pro některé obory bakalářského 
a magisterského studia. 
 
6. Různé 
 
Dr. Prchal informoval o posledním zasedání AS FF UPCE 9. 6. 2025. 
 
Děkan – nový BSP Studia současného světa a člověka v prezenční formě studia byl 13. 6. 
schválen Vědeckou radou FF UPCE a bude předán k projednání RVH UPCE. 
 
První zasedání kolegia v ZS bude 22. 9. Do konce června pošle plánovaný rozpis na další AR. 
 
Dr. Myslivec – jak bude probíhat výměna počítačů při přechodu na WINDOWS 11? Tato 
záležitost se bude řešit postupně od léta. 
 
Dr. Korábková informovala o připravovaném literárně-kulturním setkání na oslavu konce 
semestru, které proběhne 20. 6. a kterého se zúčastní dr. Ivo Říha. 
 
Dr. Roebuck vyjádřila poděkování Ing. Pražákovi a studentům za spoluorganizování setkání 
absolventů UPCE 7. 6. 2025. K díkům se připojilo i vedení FF a vyjádřilo poděkování také 
všem AP, kteří se na akci dostavili. 
 
 
Zapsala: Barbora Krpatová                                              doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 16. 6. 2025                                                              děkan 
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